

Послание к Филиппийцам

Глава 3. Познание Иисуса – высшая цель христианина

В этой главе мы узнаем о опасных факторах, которые могут угрожать единству церкви и христианской радости. Этими опасностями являются лжеучители в церкви, неправильные ценности и приоритеты в жизни, а также отсутствие ожидания Пришествия Христа.

1. Ст. 1-6. «Берегитесь...»

Вопросы:

- Ст. 1. Как вы понимаете смысл слов: «Радуйтесь о Господе»?
- Ст. 2. Кто такие «псы» и «злые делатели»?
- Ст. 4-6. Почему прошлую жизнь в иудаизме Павел назвал «надеждой на плоть»?

2. Ст. 7-16. Перемена ценностей и приоритетов.

Вопросы:

- Ст. 7-8. Павел два раза говорит здесь: «почел тщетою». К каким двум категориям это относится?
- Что было причиной такой радикальной перемены взглядов и ценностей Павла?
- Ст. 9. Какие два вида праведности упоминается в этом стихе? В чем их различие?
- Ст. 10-12. Что является главной целью, к которой призывает стремиться Ап. Павел? Через что лежит путь к её достижению?
- Ст. 13-16. Какие вы видите здесь принципы возрастания в христианской зрелости?

3. Ст. 17-21. Два вида людей: мыслящие по-мирски и граждане неба.

Вопросы:

- Ст. 18-19. Кто эти люди, которые поступают как «враги креста Христова»? В чем их отличие?
- Ст. 20. «Наше жительство на небесах» - как этот статус должен влиять на нашу жизнь сейчас на земле?
- Ст. 21. Каким было «славное тело Христа»?

Epistle to the Philippians

Chapter 3. Knowing Jesus is the Christian's Highest Goal

In this chapter, we will learn about the dangers that threaten the unity of the church and Christian joy. These dangers are false teachers in the church, wrong values and priorities in life, as well as the lack of anticipation of the Second Coming of Christ.

1. Verses 1-6. "Beware ..."

Questions:

- Verse 1. How do you understand the meaning of the words: "Rejoice in the Lord"?
- Verse 2. Who are the "dogs" and "evil workers"?
- Verses 4-6. Why did Paul call his past life in Judaism as "confidence in the flesh"?

2. Verses 7-16. Changing values and priorities.

Questions:

- Verses 7-8. Paul says twice here: "I have counted loss." What two categories does this fall into?
- What caused Paul's radical change in attitudes and values?
- Verse 9. What two kinds of righteousness are mentioned in this verse? What is the difference between them?
- Verses 10-12. What is the main goal to which the Ap Paul calls for striving? What is the path to achieving it?
- Verses 13-16. What principles do you see here for growing in Christian maturity?

3. Verses 17-21. Two kinds of people: the worldly minded and the citizens of heaven.

Questions:

- Verses 18-19. Who are these people, acting as "enemies of the cross of Christ"? What makes them distinct?
- Verse 20. "Our citizenship is in heaven." How should this "citizenship status" affect our life on earth now?
- Verse 21. What was the "glorious body of Christ"?